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Desnonaments pàg 3

L’Ajuntament intensifica
la lluita contra una 
problemàtica que creix

Polèmica pàg 8

Els contraris a la residència
sacerdotal es reuniran
amb l’arquebisbe

Cultura pàg 10

Els Pavellons Güell acullen 
un cicle sobre el Modernisme

Eix Sants-Les Corts pàg 15

Centenars de veïns visiten
la Mostra de Joan Güell 

Pedro Alonso i Àurea Lázaro
són els Cortsencs d’Honor 2016
Alonso és un defensor dels serveis públics i Lázaro, que va morir a l’abril, va ser la veu dels discapacitats pàg 8

Nou full de ruta pàg 4

Referèndum al setembre del
2017 i constituents al març
del 2018: l’acord de JxSí i CUP

Esports pàg 22

Georgina Latre serà la padrina
del districte al Correbarri 
de diumenge

Adéu a la Festa Major
Les Corts va tancar diumenge 10 dies intensos farcits d’actes pàg 10
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La política d’habitatge, amb la
lluita contra els desnonaments al
capdavant, ha estat un dels prin-
cipals eixos d’actuació de l’actual
govern de la ciutat des de la seva
arribada a l’Ajuntament. De fet, l’al-
caldessa Colau va estrenar el seu
mandat, ara fa un any i quatre me-
sos, presentant-se a Nou Barris per
fer de mediadora en un cas que im-
plicava cinc desnonaments. 

Més enllà d’aquell gest, però,
què ha canviat a Barcelona en re-
lació als desnonaments d’ençà
que Colau va arribar al poder? Des
del consistori, després d’un polè-
mic desnonament el passat 14 de
setembre que va acabar provocant
un xoc entre Colau i la Generali-
tat, van sortir a defensar l’endemà
la seva lluita contra els problemes
d’habitatge que té la ciutat. En una
compareixença per fer balanç de
les mesures aplicades contra els
desnonaments, l’alcaldessa Co-

lau i el regidor d’habitatge, Josep
Maria Montaner, van presentar
unes dades que assenyalen que en
els primers sis mesos del 2016 l’A-
juntament va doblar els casos de
desnonament atesos respecte del
mateix període de 2015. L’eina per
fer possible aquesta atenció ha es-
tat la Unitat Contra l’Exclusió Re-
sidencial (UCER), creada el pas-
sat mes de gener.

Així doncs, les xifres que mou
el govern municipal són les se-
güents: entre el gener i el juny del
2015 el llavors govern de Trias va
atendre 522 casos, mentre que en
aquest mateix període d’aquest
any se’n van atendre 1.278. Aques-
ta xifra, a més, supera els 1.092 ca-
sos atesos en tot el 2015.

MÉS DESNONAMENTS?
Aquestes xifres tenen una doble
lectura a l’hora d’analitzar la tas-
ca de l’actual govern. Demostren
que l’atenció i la lluita contra els
desnonaments ha augmentat,
però al mateix temps reflecteixen
que els desnonaments, no no-
més no s’han reduït, sinó que

han crescut.  Estem davant, doncs,
d’una paradoxa: aquest govern ha
augmentat la lluita contra els des-
nonaments però aquella frase de
Colau la nit de la victòria electoral,
quan va dir que “Barcelona no pot
esperar ni un minut més per aca-
bar amb els desnonaments”, no
s’ha fet realitat.

“És cert que podem estar da-
vant d’aquesta paradoxa perquè el
mercat no el podem controlar,
però ara garantim que ningú es
quedi al carrer”, explica Montaner
a aquesta publicació. I és que el
mercat de l’habitatge ha experi-
mentat canvis en els darrers me-
sos  i, actualment, el perfil dels des-
nonaments ha canviat: més del
90% són a causa de la impossibi-
litat de pagar el lloguer.

Precisament, el govern es
basa en aquesta realitat per de-
fensar una de les seves noves
apostes: aconseguir regular el
mercat privat de lloguer. Tot i que
per competències ho té compli-
cat, el consistori vol seguir la lí-
nia que ja segueixen ciutats com
Berlín o París, on, entre altres

mesures, existeix un barem de
preus recomanats. 

QUÈ HI DIU LA PAH?
La plataforma que ha liderat la llui-
ta contra els desnonaments, la
PAH, i que va catapultar Colau a
l’alcaldia, continua denunciant
que “en els últims dos anys l’e-
mergència habitacional a Barce-
lona ha continuat creixent”.

El seu portaveu, Carlos Mací-
as, afirma a aquesta publicació que
“l’arribada de l’actual govern ha
suposat un pas endavant però
encara queden moltes coses per
fer”. Macías destaca que “ara es fa
una mediació preventiva que no
es feia, es donen ajudes a les fa-
mílies que no poden pagar el llo-
guer i s’ha posat en valor la taula
d’emergència”, però insisteix que
“és urgent accelerar les sancions
als propietaris d’habitatges buits
i ampliar el parc públic de lloguer”.

En la mateixa línia que la PAH
es mouen a l’Observatori DESC,
una altra de les plataformes im-
plicada en les reivindicacions re-
lacionades amb l’habitatge. La

seva presidenta, Irene Escori-
huela, explica que actualment “hi
ha una sensació d’intermediació
que no hi havia abans”, però tam-
bé remarca que cal fer passos en-
davant en “la situació del parc de
lloguer públic, tot i que és com-
plicat perquè no s’ha treballat
prou en el cens”.

CRÍTIQUES DE L’OPOSICIÓ
Per la seva banda, el principal
grup de l’oposició, CiU, va retreu-
re a Colau després del polèmic des-
nonament de Sants que actual-
ment hi ha 10 desnonaments de
mitjana al dia, quan en l’anterior le-
gislatura eren vuit. El regidor con-
vergent Jordi Martí va recordar que
Colau va arribar a l’Ajuntament
amb la lluita contra els desnona-
ments com a bandera principal i li
va exigir que faci “autocrítica i es-
meni allò que no funciona”. 

Per la seva banda, el també
convergent Joaquim Forn va re-
cordar que Colau, abans d’arri-
bar a l’alcaldia, deia que els des-
nonaments es podien aturar
amb “voluntat política”.

Els desnonaments, a examen
» L’Ajuntament ha intensificat la lluita contra l’emergència habitacional, que lluny de reduir-se, creix

» La PAH valora el “pas endavant” de Colau però li reclama “sancions i ampliar el parc públic de lloguer”

Albert Ribas
BARCELONA

La lluita contra els desnonaments va ser una de les grans promeses electorals de Colau. Foto: Arxiu
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“Convocarem els ciutadans a les urnes
perquè permetin, amb el seu vot, la pro-
clamació de la independència”. Aquestes
paraules del president de la Generalitat,
Carles Puigdemont, resumeixen el nou
full de ruta pactat entre Junts pel Sí (JxSí)
i la CUP per poder culminar, diuen, el pro-
cés independentista amb èxit. I això pas-
sa, segons les resolucions que ja ha apro-
vat el Parlament, per un referèndum a la
tardor de l’any que ve i unes eleccions
constituents al 2018.

Concretament, els dos grups inde-
pendentistes han pactat impulsar una con-
sulta vinculant sobre la independència de
Catalunya com a “molt tard” al setembre
del 2017 –amb una “pregunta clara” i una
“resposta binària”–, i si l’opció indepen-
dentista aconsegueix més del 50% dels
vots favorables, fer unes eleccions cons-
tituents sis mesos després, és a dir, pels
volts del març del 2018.

Aquest és el recorregut que JxSí i la
CUP preveuen fer en els pròxims mesos,
si pot ser acompanyats de Catalunya Sí
Que Es Pot. Els ‘comuns’ es van abstenir
en la resolució sobre la consulta vinculant
i en van tirar endavant una de pròpia que
planteja un referèndum amb “reconeixe-
ment previ” internacional i efectes “jurí-
dics i polítics reals”. Sigui com sigui,
sembla que la distància s’escurça.

PACTAR EL CONTINGUT DEL ‘NO’
I és que, paral·lelament, també es de-
manarà a l’Estat que pacti el referèndum.
De fet, ja ho ha començat a fer el mateix
Puigdemont, el qual ha estès la mà als go-
vernants espanyols a omplir de contingut
el ‘No’ amb una contraproposta, com per
exemple una reforma de la Constitució o
una millora del model de finançament.

Ara bé, de moment la resposta del PP
ha estat la de sempre: “No, no i no”. L’“ab-
sència d'acord” amb el govern espanyol,
però, no farà decaure el “compromís po-
lític” amb aquesta consulta, avisen des de
JxSí la CUP. “O referèndum o referèn-
dum”, sentencia Puigdemont.

» JxSí i la CUP pacten fer una consulta vinculant al setembre del 2017 i eleccions constituents al març del 2018
» Puigdemont s’obre a pactar amb l’Estat espanyol el contingut del ‘No’, però el mur del PP segueix intacte

Arnau Nadeu
BARCELONA

“Referèndum o referèndum”

DEBAT CIUTADÀ4Paral·lelament als
preparatius del referèndum, també s’im-
pulsarà el procés constituent, un debat
ciutadà a escala nacional sobre el futur
Estat català. Per fer-ho possible, Junts pel
Sí (JxSí) i la CUP han pactat crear abans
de dos mesos el Consell Assessor del Pro-
cés Constituent i una comissió de se-
guiment. El primer estarà format per ex-
perts que s’encarregaran d’assessorar el
procés, mentre que la segona vetllarà pel
seu correcte desenvolupament. 

En aquest sentit, es definirà el progra-
ma i el calendari de desplegament del pro-
cés en un termini de tres mesos i s’incor-
poraran als nou pressupostos –que s’estan
negociant– “els recursos financers neces-
saris” per a la seva realització. La voluntat

és que el procés constituent estigui enllestit
en el primer semestre de l’any que ve. 

I perquè així sigui, des del Parlament
s’encoratja els ajuntaments a impulsar els
debats constituents des de l'àmbit local,
“promovent la participació de la societat
civil”, així com a facilitar els “recursos i
espais propis” perquè es pugui dur a ter-
me un bon debat ciutadà. Una petició
que, en aquest cas, a banda de JxSí i la
CUP també compta amb el suport de Ca-
talunya Sí Que Es Pot.

El món local, doncs, haurà de ser clau
en aquesta etapa “culminant” del procés. Un
repte que ja han assumit, per exemple, des
de l’Associació Catalana de Municipis.
“Un procés constituent sense els ajunta-
ments seria un fracàs”, comparteixen.

El procés constituent
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Parlen els
veïns

Edurne
“Aquest any hem
aprofitat molt la fes-
ta amb els nens,
hem anat molt al
Circorts, que estava
unificat al carrer
Benavent. Allà hi

pots passar molta estona, i també vam
veure la desfilada dels gegants del dissabte
i vam passar per la fira.”

Jordi
“És una festa molt
animada. Tota la
part de cultura po-
pular i els correfocs
m’agrada molt. Els
horaris són força
raonables, però crec

que les activitats infantils s’han unificat
massa i falta concreció al programa, sa-
ber a qui van adreçades les activitats.”

Laura
“Molt bé. Personal-
ment, crec que la
part d’activitats in-
fantils és variada i
completa i ara ma-
teix és el que més
m’interessa. M’a-

grada com és i trobo que cada any el Cir-
corts és millor. Tampoc ens vam perdre
l’homenatge a l’Oriol Canals.”

Lluís
“Com cada any, és
una festa que gau-
dim molt. Tot i que
no he pogut anar-hi
tant com m’hauria
agradat, sé que tam-
bé hi ha activitats

per a nosaltres, com classes de swing o
vermuts solidaris. Entre tots hem de
mantenir aquest esperit que té.”

Com has viscut la Festa Major de les Corts?
per Pau Arriaga

Un diari plural

per @ModernetdeMerda

4On són les famílies

El Corte Inglés ha cedit davant
les pressions de l'homofòbia
organitzada i ha retirat el fa-
mós anunci en què apareixia
una família exercint de família.
Només han calgut uns quants
milers de signatures per tornar
a aquella Espanya grisa en què
l'Església, a través de les seves
innombrables ramificacions,
gestionava l'evolució moral de
l'espècie.

És trist que encara tinguem
les conviccions tan febles. I és
encara més trist que qui ens les
acabi d'afeblir sigui una ròne-
ga escala de veïns com Hazte
Oír. Però en aquest article no
pretenc parlar d'aquesta pobra
gent ni sumar-me a la meres-
cuda condemna a El Corte In-
glés per haver caigut en la
temptació de retrocedir als
anys de la seva creació. Més
aviat m'agradaria destacar un
fet que, veient el desenllaç final
de l'assumpte, pot semblar que
no mereix en cap cas ser des-
tacat. Però no deixa de ser im-
portant, de veritat. I és que El
Corte Inglés va decidir en el seu
moment fer un anunci en què
hi aparegués una família ho-
moparental.

És important. En un país en
què aquest tipus de famílies,
com totes les altres que no

formen part de la mal anome-
nada normalitat, són total-
ment invisibles, no és menor
que una gran marca decidís
contribuir per un moment a
normalitzar les coses (tot i l'er-
ror dramàtic posterior). Pels
motius que sigui, fins i tot si és
per treure'n un profit marque-
tinià o econòmic, és clau que la
societat real sigui real també a
les nostres televisions, a les
ràdios, als panells del metro o
als diaris. I algú allà dalt, al-
guna ment preclara d'El Corte
Inglés, va decidir fer visible
aquesta realitat tirant endavant
l'espot en qüestió. 

Malauradament, però, de-
cisions com aquesta no tenen
continuïtat. Es tracta de casos
aïllats. Casos aïllats que, a so-
bre, corren el risc de ser auto-
censurats immediatament. On
són, les famílies homoparen-
tals, en el món publicitari? On
són les monoparentals? On
són les realitats que s'escapen
de la majoria o de la tradició?
Per què la publicitat encara
no és capaç d'incorporar-ho
amb tranquil·litat? Bé, proba-
blement perquè calculen que
entrar en aquesta espiral de
normalitat i de segle XXI els
podria perjudicar quant a ven-
des. I, si calculen això, és per-

què qui té el problema gros és
la societat, en conjunt; una
societat que encara ha de tra-
vessar moltes fronteres men-
tals. Massa.

Tot plegat acaba sent un
peix que es mossega la cua. La
publicitat continuarà sense
mostrar aquestes realitats per
por a conseqüències negati-
ves; però, a la vegada, si sectors
amb un poder de persuasió
tan gran com el publicitari no
aprofiten per educar en aquest
sentit, és complicat que les so-
cietats acabin canviant a curt
termini. Perquè no tot passa
per l'educació convencional;
l'impacte dels grans mitjans i
de les grans empreses és tam-
bé transcendental en la trans-
formació moral d'un país.

En definitiva, tot això cos-
tarà. Costarà molt. Encara no
són bons temps per a la nor-
malització de les diversitats fa-
miliars. Aquesta setmana, sen-
se anar més lluny, una petita
espurna d'esperança amb for-
ma d'anunci publicitari ha
acabat apagada pel temor a
quatre nostàlgics d'Atapuerca.
Imagineu la quantitat ingent
de pedra que caldrà picar
abans que puguem dir que vi-
vim en un país avançat, divers
i, per fi, normal.

@andreuclaret: El populisme també fa
estralls als EUA. Donald Trump guanya 7
punts després d'un debat on es va
mostrar indocumentat, groller i masclista.

@capdegab: La desobediència quoti-
diana en què alguns insisteixen és impos-
sible i inútil. La bona és la que es fa de cop
i una única vegada.

@gerardotc: Es muy raro que el Rey vaya
a hacer una ronda de consultas sabiendo
que los de la gestora del PSOE todavía no
tienen decidido nada. ¿Verdad?

Opinió en 140 caràcters

4Gràcies als Mossos
per Carmen Sanahuja

Només voldria agrair d'una
manera pública als Mossos
d'Esquadra que tenim a Les
Corts.

Diumenge passat a les 7
de la tarda, a la Diagonal, just
davant del Princesa Sofia, van
robar les bicis, mòbil i cartera
a dos nois de 13 i 16 anys. 

El dijous següent els Mos-
sos ja havien recuperat les bi-
cicletes!

Voldria animar els veïns
que es trobin en situacions
semblants que, si us plau, en-
cara que sigui una mica carre-
gós "perdre" el temps fent de-
claracions, identificacions,
etc..., segueixin el protocol i fa-
cin el que se'ls demana.

En el nostre cas, he de dir
que en tot moment els Mossos
ens van tractar amb la major
amabilitat, atenció i respecte.

Fins i tot tenien en compte
l'edat dels afectats, les seves
emocions, els van animar,
aconsellar, donar pautes per si
hi havia una propera vegada,
amb calma i sense presses.

També felicitar-los perquè
crec que treballen amb una
rapidesa que segurament és
crucial en aquests casos.

I, finalment, expressar la lli-
çó de valors que hem après a
casa nostra. Si ensenyem als
nostres fill a prendre’ns la "mo-
lèstia" d'ajudar a la justícia en
lloc de buscar una altra bici-
cleta, mòbil, etc... al Walla-
Pop, les recompenses no no-
més seran econòmiques sinó
també socials, perquè espe-
rem que els "petits delinqüents"
també hagin après alguna cosa.

Mossos, gràcies per vigilar
el nostre país!

Un diari participatiu
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El Centre Cívic Can Deu va aco-
llir dijous passat l’acte d’home-
natge a les entitats i als cortsencs
més destacats del 2016. El premi
Cortsencs d’Honor 2016 va  re-
caure en Pedro Alonso, membre
del Banc Solidari de les Corts, de
l’Associació de Veïns de l’avingu-
da de Xile i de la Coordinadora
d’Entitats de les Corts. Al mateix
temps, també es va reconèixer a
títol pòstum la figura  d’Àurea Lá-
zaro, treballadora del Centre
d’Higiene Mental de les Corts i im-
pulsora i presidenta de la Fede-
ració Plataforma d’Entitats de
Persones amb Discapacitat, que
va morir el passat 14 d’abril.

El guardó a Pedro Alonso va
servir per reconèixer la tasca so-
cial que aquest veí de les Corts ha
fet per al barri des de finals dels

90. Alonso explica a Línia Les
Corts que “és un honor rebre
aquest premi perquè és una elec-
ció de les entitats” i remarca el
seu agraïment “als amics i a tota
la gent del districte que ha fet
possible això”. 

Al mateix temps, Alonso, que
rememora tota la seva trajectò-
ria com a activista veïnal amb or-
gull, afegeix que “va ser una
mica sorpresa perquè jo només
sóc un número a dins el distric-

te i hi ha gent que fa una labor
més extensa que la meva”.

L’acte, amb la presència d’un
públic nombrós, també va servir
per retre homenatge a les entitats
que enguany celebren el seu ani-
versari, com són el Club Joventut
les Corts, l’Associació de Dones
d’Elisenda de Montcada i el Racó
de les Corts , que celebren els seus
25 anys, i  l’Associació Esportiva
les Corts UBAE, que enguany
arriba als 40 anys de vida.

Pedro Alonso, durant el seu discurs. Foto: Línia Les Corts

Pedro Alonso i Àurea Lázaro,
Cortsencs d’Honor 2016

» Alonso té una llarga trajectòria en defensa dels serveis públics 
i els drets socials i Lázaro va ser la veu del col·lectiu de discapacitats 

Detingut un lladre de cotxes
que actuava al districte

SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra de la comissaria de les
Corts van detenir el passat 27 de
setembre un home de 29 anys de
nacionalitat xilena per ser el
presumpte autor de tres roba-
toris amb força a l’interior de ve-
hicles en un centre comercial del
districte.

El dia de la detenció tres
agents de paisà que estaven de
servei pel districte van rebre l’a-
vís sobre la presència d’un lladre
a l’aparcament del centre co-
mercial. Com que el sospitós
feia dies que actuava, els policies
van poder reconèixer el seu ve-

hicle i van localitzar l’home a
dins mentre feia servir un inhi-
bidor perquè una dona no po-
gués tancar el seu cotxe. 

Quan els agents es van iden-
tificar, el presumpte lladre va in-
tentar fugir, tot i que els Mossos
el van poder detenir. Posterior-
ment els policies van trobar a
l’interior del cotxe del detingut
guants, lots, eines per obrir els
cotxes, inhibidors, telèfons mò-
bils i joies.

El detingut va passar a dis-
posició judicial i, tot seguit, el jut-
ge en va decretar la llibertat
amb càrrecs.

POLÈMICA4Els veïns de la zona
dels carrers Galileu i Joan Güell
que s’oposen a l’ampliació de la
residència sacerdotal de l’ar-
quebisbat es reuniran el pròxim
11 de novembre amb l’arquebis-
be Juan José Omella per fer-li
saber el seu posicionament de
primera mà.

La trobada amb Omella arri-
barà després que els veïns anun-
ciessin fa un mes que tenen
previst sortir al carrer per aug-
mentar la seva mobilització

contra el projecte, ja que el
veuen com un hotel encobert
que tindrà un fort impacte ur-
banístic per la zona. 

Aquest grup de veïns, que en
els últims mesos han presentat
una bateria d’al·legacions contra
la residència, lamenten que
l’última versió del projecte, que
ja es va retocar per la pressió veï-
nal, no ha canviat pràcticament
res. Per la seva banda, l’arque-
bisbat va argumentar a finals de
juliol que el nou projecte ha re-

duït “en dues plantes la cons-
trucció tant del carrer Remei
com del carrer Galileu”. Els
veïns, però, discrepen d’aques-
ta afirmació i diuen que l’única
cosa que ha fet l’arquebisbat és
renunciar a fer una planta a la re-
sidència actual.  

Un dels portaveus dels veïns
ha explicat a Línia Les Corts
que “no esperem gaire cosa de la
trobada amb Omella però, com
a mínim, servirà per poder-li dir
el que pensem del projecte”.

Les Corts Concerts | Tardor musical a la Casa Bartomeu
Els cicles musicals de Casa Bartomeu d’aquesta tardor es tornaran a posar en marxa

aquest divendres, amb el concert de la pianista Amaia Osés, que interpretarà obres
de Haydn, Scriabin i Liszt. El segon concert del cicle, que s’allargarà fins al 22 

de desembre, serà el que farà el 28 d’octubre la pianista Paulina Dumanaite. 

Redacció
LES CORTS

Reunió amb l’arquebisbe

Imatge de dues pancartes contràries a l’ampliació de la residència. Foto: Arxiu
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Els Pavellons Güell acullen 
un cicle sobre el Modernisme
CULTURA4Els Pavellons Güell
acullen des del passat dia tres
d’octubre un cicle de conferèn-
cies al voltant del Modernisme,
un dels grans moviments cultu-
rals cabdals en la història de la
ciutat.

El cicle consta de nou confe-
rències organitzades per la Ruta
del Modernisme, precisament en
un indret plenament modernis-
ta. La primera xerrada, sota el tí-
tol ‘Liberty: Gli anni ruggenti de-
ll’architettura Art Nouveau ita-
liana’, va ser pronunciada An-
drea Speziali, doctor en Belles
Arts  i impulsor del projecte Ita-
lian Liberty. Aquesta setmana,
concretament dilluns, va arribar
el torn de l’historiador de l’Art  i

director del Museu de Terrassa,
Domènech Ferran, que va par-
lar de Terrassa com a capital del
modernisme industrial. 

La següent xerrada serà la
que se celebrarà dilluns que ve.
El ponent serà el catedràtic en
Història de l’Art de la Universi-
tu of East Anglia i director del-
Sainsbury Centre for Visual
Arts,  Paul Greenhalgh. Green-
halgh pronunciarà la conferèn-
cia ‘No Art Nouveau, Please;
We’re British’.

Els sis ponents fins a acabar
el cicle -l’última xerrada serà el
28 de novembre- seran Marikit
Taylor, Daniel Pifarré, Lluïsa
Amenòs, Jordi Díaz Callejo,
Eduard Vallès i Mireia Freixa.

Les Corts va tancar diumenge
una nova edició de la seva Festa
Major, que un any més ha omplert
d’emocions fortes i activitats els ca-
rrers i les places d’un barri que va
tornar a sortir el carrer per celebrar
aquesta festivitat tan especial.

Així doncs, al llarg dels 10 dies
de Festa Major els cortsencs van
poder gaudir de concerts, espec-
tacles, balls, concursos, jocs, esport,
cultura, actes tradicionals, circ...
Un dels moments més especials
d’aquests dies de celebració va
ser el pregó de Festa Major, que es
va celebrar el passat 2 d’octubre i
va anar a càrrec de  l’Orfeó de les
Corts, una de les entitats més an-
tigues del moviment associatiu
cortsenc. El pregó coral de l’enti-
tat  va servir per demostrar com el
cant pot ser una gran eina per cre-
ar xarxa social i cultural.

La presència de la cultura
popular, un any més, va ser un
dels pilars de la Festa Major. Els
dos correfocs i la tabalada van ser
enguany especials a causa de la
celebració del 20è aniversari dels
Bocs de Can Rosés. Les colles de
diables no van decebre ningú i

van tornar a il·luminar amb el
seu foc el barri.

Alguns dels altres actes més
destacats van ser el festival de circ
Circorts i el festival d’homenat-
ge a Oriol Canals. El Circorts es
va ubicar per primera vegada en
un únic espai, al carrer Benavent,
per celebrar la dissetena edició.
Els artistes locals i internacionals
de primer nivell van aconseguir
que al llarg dels tres dies del fes-
tival la presència de públic -pe-
tits i grans- fos nombrosa. D’al-
tra banda,  l’homenatge que l’any
passat ja se li va fer a l’animador
infantil Oriol Canals, es va am-
pliar aquest any amb un cartell

més ampli que va permetre re-
cordar el llegat de Canals.

DIADA CASTELLERA
La diada castellera, tot i que arri-
bava després de dues cites exigents
com la Mercè i el Concurs de Ta-
rragona, va ser de primer nivell.
Els Castellers de Barcelona van
descarregar el 3 de 9 amb folre, els
Minyons de Terrassa van firmar la
tripleta màgica i els Castellers de
la Vila de Gràcia també van fer un
bon paper amb el 7 de 8 i el 2 fol-
rat. Per últim els Panarres de les
Corts, la colla que només actua un
cop a l’any, van aconseguir exhi-
bir construccions de sis pisos.

La cultura popular, un dels pilars de la festa. Foto: Twitter (@pplescortsbcn)

Les Corts tanca deu dies
intensos de Festa Major

Redacció
LES CORTS
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Les entitats i associacions de les
Corts són un dels grans pilars de
la vida associativa del barri. Ara el
Districte ha obert el termini de
presentació per tal que aquestes
puguin presentar les seves pro-
postes per a les exposicions que
acollirà l’Espai expositiu de les
Corts, al vestíbul de la seu del Dis-
tricte, al número 18 de la plaça Co-
mas. Concretament, el termini de
presentació va començar aquest
dilluns 10 d’octubre i acabarà el 28
d’aquest mateix mes. 

L’edició del 2017 serà la pri-
mera que aposta per obrir el con-
curs a totes les entitats de les
Corts i de la resta de la ciutat. Així
doncs, estarà marcada per una
nova filosofia, la de cedir l’espai ex-
positiu a les entitats per tal que
puguin planificar i presentar els
seus projectes i la seva vinculació
amb el territori.

Aquest projecte s’ha anat con-
vertint en una de les iniciatives més
destacades del districte. Algunes
de les exposicions més remarcables

que ha acollit aquest concurs és la
mostra ‘Els Price dels poetes’, que
va recordar les trobades de poesia
Price de 1970 i1975; el paper de les
dones durant la Guerra Civil o una
mostra sobre el franquisme al dis-
tricte de les Corts.

OBJECTIUS
Aquest concurs té per finalitat sis
objectius principals, que són els
següents: potenciar el moviment

associatiu dels barris; donar a co-
nèixer  les activitats que realitzen
la xarxa associativa i les entitats;
establir noves eines de participa-
ció a l’abast d’associacions i enti-
tats; facilitar i fomentar la creació
emergent, el desenvolupament
artístic i la divulgació històrica;
procurar una major difusió dels
barris del districte i, per últim, di-
fondre esdeveniments d’actuali-

tat o de contingut històric dels di-
ferents barris de les Corts.

CRITERIS DE VALORACIÓ
La comissió encarregada de la se-
lecció de les exposicions pun-
tuarà les diferents propostes d’a-
cord amb una sèrie de criteris. Es
mirarà la implicació amb els ba-
rris; la creativitat, la innovació i la
qualitat formal; l’autosuficièn-
cia econòmica del projecte i que
difongui valors que promoguin
la solidaritat, la integració, la
convivència i la cohesió veïnal. La
comissió que valorarà els pro-
jectes està formada pel regidor
del Districte, el conseller/a tèc-
nica, el director/a de Serveis a les
Persones i al Territori, dos repre-
sentants de la Taula de Cultura
del Districte i per la Cap de Co-
municació de la Direcció de Ser-
veis Generals del Districte. Així
doncs, s’empoderarà a la Taula de
Cultura perquè pugui formar
part de la decisió final.

Finalment, les associacions i
entitats que siguin selecciona-
des per formar part, amb les seves
mostres, de l’Espai expositiu, re-
bran una subvenció per un import
màxim de 3.000 euros.

Exposicions d’ara i ahir
» Convoquen un nou concurs de projectes expositius adreçat a les entitats i associacions

» Les mostres han de difondre esdeveniments d’actualitat o de contingut històric dels barris 

NORMATIVA4El contingut
i temàtica concreta de les expo-
sicions, així com de les activitats
complementàries que puguin
acompanyar-la, les poden escollir
les entitats o associacions que es
presenten al concurs, sempre te-
nint en compte els aspectes bà-
sics, les finalitats i els criteris es-
tablerts a les bases generals del
concurs.

Les propostes poden tractar
sobre qualsevol expressió visual,
tant des del punt de vista estètic
com tècnic, que ajudin la ciuta-
dania a copsar el posicionament

sobre què passa als barris del
districte en qualsevol aspecte.

La normativa deixa clar que
en cap cas, ni l’exposició ni les
activitats complementàries que
es programin podran tenir afany
de lucre i quedaran excloses
aquelles propostes que contin-
guin missatges ofensius, que
fomentin actituds cíviques in-
adequades o discriminatòries
per raó de gènere, origen ètnic
o social, diversitat funcional,
edat, orientació sexual o qual-
sevol altra condició o circums-
tància personal o social.

Contingut i temàtica

El concurs vol 
potenciar el 

moviment associatiu

Redacció
LES CORTS

Una de les exposicions que va acollir l’espai expositiu el 2014 va ser ‘Quanta guerra... Dones i Guerra Civil’. Foto: Districte

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

Barris al dia
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Amb el
suport de

EIX COMERCIAL SANTS-LES CORTS
www.eixsantslescorts.com

Eix Comercial Sants-Les Corts - Butlletí nº 052

Saludable, benestar, ecològic... són paraules que cada cop
utilitzem més en el nostre vocabulari. De la mateixa ma-
nera, també cada cop més, obren nous negocis especialit-
zats en aquest sector de salut. Als mitjans de comunicació
també és un tema candent, ja que tot el que envolta els hà-
bits de salut és en boca de tothom. La gent vol consumir
productes sense additius químics i nosaltres farem tot el
possible per facilitar a la gent dels nostres barris aquesta
oferta als nostres carrers.

L’Eix Comercial Sants-Les Corts s’afegeix al carro d’a-
questa ineludible tendència i organitza per primer cop al
nostre Eix la ‘1a Mostra de comerç i serveis: ecològics i sa-
ludables’. Inclourà parades amb productes ecològics, una
carpa on es faran xerrades i diverses demostracions sobre
el tema.

Serà la primera vegada que es farà una fira d’aquestes
característiques i estem entusiasmats amb aquest nou pro-
jecte. Estem segurs que sortirà molt bé i que l’any vinent
creixerem i s’hi afegiran més associats a aquesta innova-
dora mostra. La idea és fer d’aquesta fira un referent, de la
mateixa manera que ho són les nostres mostres de comerç
al carrer. 

El nom escollit per aquesta mostra de comerç i serveis
ecològics i saludables és “Naturalment-Eix”. La data serà el
dissabte 22 d’octubre, l’horari de 10.30 a 20.30 h. i el lloc es-
collit són els Jardins de Can Mantega. 

Estem desitjant començar perquè veieu tot el que
tenim preparat. Hi haurà demostracions de com fer un petit
hort ecològic, elaboracions de tapes ecològiques, mas-
satge Ayurveda, venda de tot tipus de productes ecològics,
cosmètica ecològica, natural i orgànica, xerrades, activitats,
tallers infantils i moltes sorpreses més.  

Com no podia ser d’una altra manera, dinamitzarem la
Mostra a través de les xarxes socials amb el hashtag:
#NaturalmentEix. Esperem tenir una forta participació per
part de tots i totes. Si voleu participar, feu-nos arribar la vos-
tra petició a través del nostre e-mail: 
comunicaico@eixsantslescorts.com o per telf:  626 333 699.
Encara hi sou a temps. Us hi esperem!

L’Eix Comercial Sants-Les Corts 
estrena mostra ecològica

La tardor ja ha arribat. Ha començat la fresca, les
pluges i, amb aquest temps tan inestable, molts
estem desitjant que arribin les castanyeres i els mo-
niatos al barri perquè ens en cuinin a la brasa i ens
donin l’ energia i l’escalfor necessària per suportar
millor aquest fred nouvingut.

La castanyada catalana prové d'una antiga
festa ritual funerària. Consisteix en un àpat en què
es mengen castanyes, panellets, moniatos i fruita
confitada. La beguda típica de la castanyada és el
moscatell. Pels volts d'aquesta celebració, les cas-
tanyeres venen al carrer castanyes torrades i ca-
lentes i, generalment, embolicades en paper de
diari (paperina).

L’Eix Comercial Sants-Les Corts, per celebrar
aquest important dia a Catalunya, muntarà una
carpa a la plaça de la Concòrdia on una castanyera
farà la seva tradicional labor durant tot el dia. A par-
tir de les cinc de la tarda l’Eix Comercial Sants-Les

Corts repartirà gratuïtament castanyes a tots els que
en vulguin. 

També vindran castanyeres. Una a la plaça
Comas i una altra a la plaça de la Xemeneia (Sants),
on també repartirem gratuïtament castanyes a
partir de la mateixa hora. A la Plaça de la Concòr-
dia hi haurà música i actuacions infantils per ame-
nitzar la jornada.

A més a més, com a promoció comercial, or-
ganitzarem un concurs d’aparadors, on podran
participar tant els comerços associats a l’Eix com
els que no ho són. Si els guanyadors no són asso-
ciats tindran una subscripció com a associats de 8
mesos al nostre Eix Comercial i, si el guanyador és
associat, tindrà un suculent premi d’un sopar de
luxe per a dues persones.

Si necessiteu més informació, escriviu-nos a: co-
municació@eixsantslescorts.com
Esperem la vostra participació!

L’Eix Comercial s’engalana per a la Castanyada 
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DEU ANYS TREBALLANT PER AL COMERÇ DE PROXIMITAT

Eix Comercial Sants-Les Corts - Butlletí nº 052

Entrevista a Silvia Jané, gerentev de Century21Server

“Solo trabajamos con producto de calidad”
Hoy visitamos a Century21, una marca ameri-
cana con más de 40 años de trayectoria en el
mercado internacional inmobiliario, con más de
7900 agencias en el mundo y que está conside-
rada como la mejor compañía mundial del sector.

“Estamos encantados con este barrio,
hemos tenido una gran aceptación. Además,
lo que más me gusta es la cercanía con el
cliente, es un barrio de personas accesibles y
agradecidas. Fem barri!!  Entre todos conse-
guiremos que este barrio emblemático de
nuestra ciudad se mantenga en los estánda-
res de calidad y servicios que ofrecemos”, nos
comenta Silvia.

“Somos inmobiliarios, gestionamos pro-
cesos de compra-venta de inmuebles. Nos en-
cargamos de todo para que nuestros clientes
no se preocupen de nada en este proceso, el

cual puede ser muy estresante si no se tiene
un gran conocimiento de este sector”, añade
Silvia.

“Estamos especializados en la captación y
venta de inmuebles en nuestro barrio: pisos,
apartamentos, locales comerciales y par-
kings.  Vendemos pisos y representamos los
intereses de nuestros clientes. Tratamos con
personas que quieran vender o comprar una
vivienda con las máximas garantías de com-
promiso por parte nuestra”, nos explica Silvia.

“Actualmente en nuestra agencia estamos
en un proceso de expansión. Buscamos
gente con ganas de trabajar, que quieran des-
arrollar su carrera laboral en la inmobiliaria,
personas con carácter emprendedor, dinámi-
cas, resolutivas y con ganas de aprender”,
concluye Silvia. Silvia Jané, la gerente de Century21Server, en su mesa de trabajo.

Entrevista al Joan i l’Elena, propietaris de Llaminadures Vilma

“Nosaltres fem realitat la il·lusió dels nens”
Avui us parlem d’un lloc d’allò més llaminer. És
un petit espai al carrer Vallespir on les fantasies
més dolces dels menuts, i dels que no ho són
tant, es fan realitat. 

“Vam obrir el passat mes de juliol i de
moment els veïns ens han acollit molt bé.
No deixa de ser un petit poble i la gent que
hem conegut ens han fet sentir com si por-
téssim tota la vida aquí”, ens comenta en
Joan.

La botiga és plena de llaminadures i els sim-
pàtics propietaris ens fan sentir com a casa.
“Nosaltres el que fem és fer realitat la il·lusió
dels nens. Venem llaminadures amb molt
d’èxit en el públic més jove i no tant jove.
Vam obrir portant els productes que nosal-
tres creiem millors, però sempre preguntem
a la gent del barri quina és la que més li
agrada. Si no la tenim, de ben segur la tro-
barem”, ens explica l’Elena.

Ens interessem més pel seu negoci i això és
el que descobrim: “També fem “cupcakes”
amb llaminadures per sobre i presentades
d’una manera especial que estan tenint molt
d’èxit”, incideix el copropietari. “A banda dels
nostres serveis típics, fem fotocòpies, tar-
getes de visita per a noses, batejos, comu-
nions, tenim figuretes per catàleg, també
tenim fruits secs i tot el que envolta el món
dolç”, afegeix l’Elena.

“D’aquí poc farem el racó del joguet, on
portarem joguines. També tenim un pàr-
quing per a les mascotes i un mural on to-
thom que vulgui pot penjar la seva foto”, ens
diu en Joan. 

Per acabar l’entrevista els hi preguntem pels
mitjans que utilitzen per promocionar-se: “Ens
podeu trobar a Facebook: Llaminadures
Vilma i també estem a la App Manzaning i a
Map4all”, conclou l’Elena.En Joan i l’Elena, a la seva botiga.
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Galeria de fotos de la Mostra de Comerç de Joan Güell

20
12 Orígens de cafè diferents
20 Gustos de Te per triar
10 Cerveses de nivell
Entrepans saborosos
Aperitius
Cuina  tradicional de mercat
Copes y combinats
Música en viu els Divendres

anys al teu costat

C/ Vallespir, 161     93 490 54 47

Grups reduïts, nens a partir de 2 anys, adolescents i adults
Examens oficials

Servei de recollida a les escoles i classes a la vostra casa i empresa
Viatges i estudis a l’estranger

WWW.THEENGLISHCORNER.ES

Les Corts 
C/ Lluçá 42   

933 304 697 /
677688434

Vilassar de Mar 
C/ Narcís Monturiol,

38  937 542 184
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Fundació BCN Comerç: “Obrir
per obrir és un mal negoci”

HORARIS4Barcelona es va aco-
miadar aquest cap de setmana
dels diumenges d’obertura per
mesos enguany. Ho va fer, se-
gons la Fundació Barcelona Co-
merç, sense gens de pena. “Tal
com va passar el diumenge an-
terior, el comerç de proximitat
dels eixos turístics no centrals de
Barcelona no han aixecat avui la
persiana”, assegura la fundació
en un comunicat. 

L’associació considera que
les botigues que van decidir no
obrir diumenge ho van fer per
“una simple qüestió de manca de
rendibilitat”, que sí que pot ser
assumible per les grans cadenes
però “no pel petit comerç”. Per
tot plegat, des de la fundació

consideren que “obrir per obrir
és un mal negoci”. De totes ma-
neres, l’entitat ha comunicat
que farà una valoració interna
sobre el resultat d’aquests dos úl-
tims diumenges d’obertura amb
la intenció de fer una proposta
més atractiva per als eixos co-
mercials considerats turístics
però no centrals de la ciutat.  

Per la seva banda, Barcelo-
na Oberta, entitat formada pels
eixos turístics i favorable a obrir
els diumenges, va seguir amb la
seva campanya Barcelona
Shopping Days, la qual ha pre-
miat les compres que s’han fet
a la ciutat els passats diumen-
ges 2 i 9 amb tickets d’aparca-
ments a la xarxa Saba.

Comerç Activitats | Swing de la mà del Pedralbes Centre
En el marc de la política de dinamització de la zona que du a terme el 

Pedralbes Centre, aquesta tarda a dos quarts de set hi haurà una sessió de
swing a la seva plaça interior. Els amants o aficionats d’aquesta dansa 

que s’ha posat tan de moda podran demostrar les seves aptituds.

L’eix Sants-Les Corts va  celebrar
amb “èxit” la seva Mostra de Co-
merç a Joan Güell, la qual va te-
nir lloc el passat dissabte dia 8
durant tot el dia. 

Segons expliquen a Línia les
Corts des de l’associació orga-
nitzadora, l’afluència de visi-
tants va ser “molt bona” gràcies
al fet que la climatologia va res-
pectar l’esdeveniment. 

A la mostra hi van participar
més d’un centenar de botigues,
gran part d’elles associades de
l’eix i altres vingudes de fora. Du-
rant tota la jornada, els comer-
ciants van poder mostrar els
seus productes als visitants, que
també van poder gaudir de les
diverses activitats de dinamit-
zació que es van celebrar aquell
dia. En concret, hi va haver es-
pectacles per a tots els públics,
des de música fins a dansa i un
espai de tallers per a infants. 

Però l’acte que va aixecar
passions va ser, com ja és tradi-
ció, la vedella rostida que es va
poder tastar com a cloenda de la
mostra. La carn, que es va ros-
tir durant tot el dia, va esgotar-
se, ja que l’eix va repartir prop
d’un miler de racions entre els
veïns que s’hi van apropar. Des
de Sants-Les Corts qualifiquen la

vedella rostida com un acte “es-
pectacular”. 

Per altra banda, durant la fira
es va fer una entrega simbòlica
de diners  a una entitat que tre-
balla contra la violència mas-
clista, Sicar.cat. Sants-Les Corts
ha recaptat darrerament aquests
recursos mitjançant campan-
yes com el Got solidari.  

Un moment de la fira comercial. Foto: Sants-Les Corts

La Mostra de Joan Güell treu 
al carrer centenars de cortsencs
Redacció
LES CORTS
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Cal consens amb el comerç
» La Fundació lamenta que el consistori no tingués en
compte l’opinió dels botiguers per fer el Dia sense cotxes

EDITORIAL/ Les dues últimes setmanes han
estat, per utilitzar un eufemisme, dinàmiques
pel que fa a iniciatives de diferents adminis-
tracions que han afectat el comerç. La pri-
mera va ser el 22 de desembre en el Dia
Sense Cotxes, quan es van tancar 58 carrers a
la ciutat. Des de la Fundació Barcelona Co-
merç estem d’acord amb les altres entitats
que van publicar un comunicat dient que si
bé és positiu per a Barcelona començar a virar
cap a un model més sensible amb el medi
ambient, també és cert que abans de tancar
els carrers s’hauria de posar a disposició eines
i espais alternatius on deixar els vehicles.

A part d’això, en el comunicat també es
va deixar clara la posició del comerç sobre el
fet que el Dia Sense Cotxes se celebrés en un
dia laboral: l’any passat es va celebrar en un

de festiu i les afectacions van ser menors. A
més, el fet que a diferents carrers es tan-
quessin en horaris diferents també va com-
plicar la mobilitat. L’objectiu del document
és mostrar al consistori que tot i que estem
d’acord en la disminució de l’emissió de
gasos contaminants, s’hauria d’haver tingut
en compte l’opinió dels representants del co-
merç i la restauració, i s’hauria d’haver fet
amb antelació per tal d’obtenir més infor-
mació sobre la jornada i dels carrers afectats.

El segon tema que va provocar la nostra
reacció immediata va ser l’anunci, per part de
la Generalitat, de la publicació de l’avantpro-
jecte de Llei del Comerç catalana. En cap mo-
ment el text es va consensuar amb els
botiguers, si bé és cert que se’ns va informar
sobre les línies mestres de l’avantprojecte du-

rant la presentació de la Junta, i que, un cop
publicada la notícia, es va demanar l’avant-
projecte a la Generalitat per tal de llegir-lo i
donar l’opinió, però el text no ens ha arribat. 

Un dels temes més delicats és la liberalit-
zació dels períodes de Rebaixes, no limitant-
les a dos moments a l’any. A diferents mitjans
es deia que aquesta era una postura com-
partida pel comerç, cosa que no és certa: res-
pectem l’argument sobre l’augment de tràfic
en els comerços d’afluència massiva si s’ex-
pandeix el període de Rebaixes a més de dos
cops, però pel comerç de proximitat, que no
té la capacitat de reduir preus en més oca-
sions que les citades, aquesta implementa-
ció pot ser perjudicial, ja que reforçaria la
tendència a desviar els clients cap a superfí-
cies amb més capacitat de reduir preus que

el comerciant de proximitat, empitjorant la
ja complicada situació d’aquests negocis.

Des de la Fundació, conscients que no
podem oposar-nos a la normativa i compro-
metent-nos a seguir-la, proposem que el
terme “Rebaixes” es dissociï de qualsevol altre
període que els productes es venguin sota
descomptes especials utilitzant, en aquests
casos, paraules com “Promoció”, “Des-
compte”, “Preu especial”, ja que considerem
que la càrrega psicològica implícita en el mot
“Rebaixes” ajuda al petit comerç a tenir pics
de vendes en dos períodes de l'any, vitals per
nosaltres. Una depreciació del terme  podria
reduir encara més les possibilitats de creixe-
ment i desenvolupament del nostre model
de comerç. Un cop rebem l’avantprojecte
farem més comentaris al respecte. 

» Pel que fa a l’anunci de la nova llei de comerç, 
l’entitat reitera que s’ha de fer valdre el terme ‘Rebaixes’

L’Entrevista pàg 19

J. C. Molinero (Mossos): “La percepció
de seguretat ha millorat gràcies a la 
complicitat ciutadana i del comerç”

Dinamització pàg 18

El cicle BCN Moda al carrer
reprèn la seva activitat aquest
mes amb quatre desfilades
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Parlem de comerç

El cicle de passarel·les urbanes BCN Moda al Carrer reprèn la seva activitat aquesta tardor 
amb quatre desfilades a Cor d’Horta i Mercat, l’Eix Maragall, l’Eix Sant Andreu i Coreixample

La moda torna al carrer

PROPOSTES/Què volem que sigui Barcelona? Quin mo-
del de ciutat volem? Aquesta és la pregunta que ens hau-
ríem de fer tots, tant els ciutadans com els polítics que
governen la nostra ciutat. Quan tinguem la resposta, po-
drem definir Barcelona.

Des de Coreixample creiem que hauríem de cons-
truir d’una forma lògica i coherent,  i visualitzar-ho  d’u-
na forma global, per a després, treballar les petites ac-
tuacions, tal com marquen les normes d’aprenentatge:
“de les coses grans a les coses petites”.

Què volem dir amb això? Si volem reduir el transit
que ocasiona problemes de salut per la contaminació
i el soroll,  podríem  crear una zona d’aparcaments a les
rodalies de Barcelona que fos ben comunicat amb el cen-
tre de la ciutat i les serves arteries. I si volem que la gent
hi arribi ens fa falta un bon servei de trens de rodalies,
que a més són ideals perquè ens deixen al centre de Bar-
celona. De què serveix crear superilles i zones pacificades
per treure cotxes de la ciutat si no resolem el problema
principal? Les superilles és un pensament en petit, que
seria el mateix que posar-hi un pedaç.

Posem un exemple en el cos humà. Si tenim un pro-

blema cardíac, aquest problema se’ns traslladarà al cos.
La solució no és resoldre els problemes del cos, sinó el car-
díac. Actuar sobre la causa i no sobre les conseqüències. 

Hi ha molta gent que ha hagut de marxar de la ciu-
tat a causa de l’augment dels preus de l’habitatge. Bar-
celona no és una ciutat dormitori, és una ciutat de ne-
goci, de treball, d’estudis, és una ciutat viva i és un cen-
tre neuràlgic dins del territori. Però molta d’aquesta gent
continua treballant aquí, amb el que ha empitjorat el pro-
blema de la mobilitat. Una persona pot trigar 45 minuts
a desplaçar-se de casa a la feina en cotxe. En transport
públic, segons el dia, pot arribar a ser el doble, restant
temps de la família, l’oci o el descans. Això és incoherent.

Pensar d’allò gran a allò petit seria pensar en un mi-
llor pla d’habitatge destinat a les persones que hi resi-
deixen, ja que al final, els que sembla que troben pisos
sense problemes són els turistes. Què volem per a la ciu-
tat, una ciutat de gent que hi viu o de gent que hi ve?

Tota aquesta gent que ha marxat de la ciutat, on fa
ara les seves compres? Doncs a les  grans superfícies, ja
que hi tenen més fàcil accés per la seva ubicació i tenen
resolt el tema del de l’aparcament. Què aporta una gran

superfície? Un augment de metres quadrats comercials
concentrats en una mateixa ubicació. I el fet que hi hagi
aquest nou espai augmenta la varietat de productes o
són sempre els mateixos operadors, que es veuen obli-
gats a ser també aquí, reduint la diferenciació i no donant
opció perquè s’hi pugui establir un comerç local, que mai
pot assumir els costos que representa un espai així.

Per nodrir-se  de personal qualificat, la gran super-
fície utilitza personal format als comerços de proximitat,
per tant, cada obertura significa una ferida en el talent
de les botigues de la ciutat, que han de tornar a formar
personal, amb el temps i el cost que representa.

Xavier Llobet, president de Cor Eixample

Què volem que sigui Barcelona?
Cal visualitzar-ho de forma global

DINAMITZACIÓ/ La tardor torna a ser
aquí i, amb ella, la possibilitat de veure
les noves tendències de moda que ofe-
reixen diferents eixos comercials de la
ciutat. Enguany hi ha canvis a les passa-
rel·les: per primer cop, cada eix comer-
cial personalitza la seva com més li
agradi i l’adapten al seu entorn. 

En concret, dos eixos comercials es
desmarquen amb espectacles comple-
tament diferents: l’Eix Sant Antoni ba-
sarà la seva passarel·la en musicals i a
més inclourà balls tradicionals xinesos i
hindús, mostrant així la capacitat d’inte-
gració del comerç de la ciutat. A l’altra
banda de la Gran Via, Coreixample inspi-
rarà la seva passarel·la en un conte i la
desfilada estarà basada en una història
molt vinculada al barri. Els altres dos

eixos comercials, Cor d’Horta i Mercat i
Eix Maragall han optat per una passa-
rel·la més tradicional però no per això
menys original, amb la presentació de
les millors ofertes de les seves botigues.

Però són més els detalls que diferen-
ciaran aquestes passarel·les de les ante-
riors: la infraestructura canvia, fent
possible la visualització dels i les models
des de tots els angles del carrer; milloren
la il·luminació, el so i el vídeo amb cà-
meres estàtiques que mostraran tot el
que s’està duent a terme sobre la passa-
rel·la en tot moment. 

A més enguany també s’aposta pel
talent jove: el primer passi de totes les
passarel·les el realitzaran models que
estan estudiant en escoles de moda i
joves dissenyadors emergents que tin-

dran en les passarel·les dels nostres eixos
una plataforma per a poder mostrar les
seves creacions davant un públic entre-
gat i de casa. 

La primera cita la tenim el dia 1 d’Oc-

tubre a Cor d’Horta i Mercat; la seguei-
xen l’Eix Maragall, el 15 d’Octubre; Sant
Antoni, el 21 d’Octubre i Coreixample el
dia 27. Totes a partir de les 20.30 del ves-
pre. Us hi esperem a tots!
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ENTREVISTA/ Fill de botiguers, el comissari
Joan Carles Molinero, cap de regió dels Mos-
sos d’Esquadra a Barcelona, té un coneixe-
ment profund de la realitat social i comercial
de la nostra ciutat i, a més, és d’aquelles per-
sones que et fan sentir còmode i amb les
quals es percep que la millora i el canvi són
possibles.

Es van assolir els objectius del programa
Grèvol l’any passat?
La passada campanya de Grèvol va ser molt
positiva per diferents aspectes. Un és per l’aug-
ment de la col·laboració del teixit associatiu
de la ciutat. Això ens satisfà i ajuda  perquè
els resultats hagin estat bons. Vam tancar la
campanya a mitjans de gener amb un des-
cens dels fets delictius durant Nadal, per tant,
els objectius es van assolir amb 300 fets de-
lictius menys, un resultat satisfactori.

Hi haurà canvis enguany al dispositiu?
El Grèvol és el mateix a tot Catalunya. Cada
any intentem millorar les coses, per exemple
fa 3 anys vam ampliar el termini, a petició del
teixit comercial de Barcelona, agafant una part
de la campanya de Rebaixes. Una altra de les
innovacions és la incorporació, fa un parell
d’anys, dels gremis i tipus de comerç “nou-
vinguts”, tal com els anomenem, al procés de
Grèvol. Aquest any encara estem determinant
quin tipus de comerç es podria incorporar. So-
bre la taula hi ha les botigues de “Tot a 1 euro”. 

Ha dit que el període del Grèvol es va am-
pliar fins a la primera part de les Rebaixes.
Per què no s’amplia a la totalitat?
Des de la prefectura de la policia, màxim or-
dre de gestió dels Mossos d’Esquadra, ens arri-
ba el criteri d’aplicació de qualsevol disposi-
tiu. Aquest criteri, pel Grèvol, arriba des del pe-
ríode de Reis fins al següent cap de setma-
na de Rebaixes, quan tanquem la compta-
bilització per analitzar-ne els resultats. Això no
vol dir que durant les setmanes següents no
hi hagi seguretat a les botigues, sinó que els
fets que hi puguin passar no entren en la va-
loració final del dispositiu. 

L’any passat hi havia un nivell d’alerta 4 d’a-
menaça terrorista a Catalunya. Ha canviat
aquesta situació?
No, la situació és la mateixa, tant a Catalun-
ya com a la resta de l’Estat espanyol. Tant en

el període Grèvol de l’any passat i en el
d’enguany. Això implica que si els punts de
potencials d’amenaça terrorista coincideixen
amb un eix o centres comercials executem
el dispositiu del programa antiterrorista que,
evidentment, durant alguns períodes de
l’any coincideix amb el Grèvol.

Cada any el dispositiu s’adapta a les noves
característiques del comerç. Quins canvis
hi heu percebut? Hi ha nous delictes?
Hem percebut cada cop més implicació del
comerç, amb la utilització de les noves tec-
nologies de la informació. I també hem de-
tectat, aquest any, una nova tendència que
creiem que pot anar a més, que són els ro-
batoris a clients mentre compren dins les bo-
tigues. Volem posar-hi fre abans que es dis-
pari. Per tant, ens posarem a treballar amb vo-
saltres a partir de setembre perquè això no
vagi a més. Demanarem un grau d’implica-
ció més per garantir la seguretat amb la com-
plicitat del teixit associatiu i comercial.

Parlava també sobre com canvia l’aplica-
ció del dispositiu a diferents zones i cita-
va els eixos més turístics. Però hi ha més
zones a la ciutat. Com s’adapta el Grèvol
a les diferents realitats comercials?
Els Mossos tractem la ciutat com un “tot igual”.
Cada districte té una comissaria de Mossos
que rep les mateixes instruccions. El Grèvol
es desplega d’igual manera a tota la ciutat. Evi-
dentment, el districte que més zones co-
mercials té (rebrà) més suport d’actius. Quan
reunim als representants del teixit comercial,
ve tothom, sense distinció. A més, tenim un
pla de supervisió perquè el Grèvol es com-

pleixi tal com estableix el cos i que té dos ni-
vells: un des de la mateixa comissaria de dis-
tricte, i l’altre a escala regional. Els màxims re-
presentants del cos visitem les zones per veu-
re si s’ha complert amb l’aplicació del dis-
positiu en la ciutat en la seva totalitat.

Creu que la percepció de seguretat a Bar-
celona ha millorat? Tant a nivell turístic com
a nivell autòcton?
En l’àmbit turístic la satisfacció és molt alta.
Malgrat que sempre hi hagi fets, diuen que
comparada amb altres ciutats europees Bar-
celona és segura, perquè els delictes són molt
lleus (el 87% dels fets delictius són furts) i per-
què la resposta policial és molt ràpida i hi ha
traductors a quasi totes les comissaries. A ni-
vell autòcton, en visitar els comerços, creiem
que és bo, que la percepció de seguretat és
alta. Les dades des del 2010 ens porten cap
aquí, amb un descens anual dels robatoris
amb força i violència als establiments, que era
objectiu prioritari aleshores. S’està fent mol-
ta feina, i gran part del mèrit és de la com-
plicitat entre comerciants i forces de seguretat.
Una gran mostra d’això són les detencions in
fragati, penseu que de cada 10 detencions,
entre cinc i sis es fan mentre s’està produint
el fet delictiu. Seguirem treballant.  

Creu que aquesta col·laboració es podria
millorar?
Sempre hi ha marge. Que el comerç ens de-
mani, i allà on puguem arribar, arribarem.
Qualsevol petició o projecte sempre el tre-
ballem i es demostra en l’evolució del Grèvol.
Hi ha un llarg camí a recórrer de la mà del gran
potencial que té el nostre comerç a la ciutat.
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Quin tipus de suport donarà el
Defensor del Client a la botiga
i quin procés se seguirà?
El compromís que des del De-
fensor del Client tenim és que
s’enviarà un justificant de recep-
ció a la persona reclamant i al ma-
teix establiment abans que pas-
sin tres dies, per demostrar que la
petició no ha estat ignorada, tin-
gui o no tingui raó el comerç. 

En un termini de set dies, un
cop estudiada la documentació,
es parlarà amb el comerç per tal
que faciliti la seva versió dels fets
en cas que no ho hagi fet encara
i se sol·licitarà els aclariments ne-
cessaris per tal de conèixer a fons
la situació. Si cal, també es reco-
rrerà a la informació proporcio-
nada per terceres persones. 

Finalment, es procedirà a dic-
tar una resolució que s’enviarà a
les parts. L’establiment estarà
obligat a acomplir aquesta reso-
lució, mentre que la persona con-
sumidora, si no hi està d’acord, po-
drà acudir a la OMIC (Oficina Mu-
nicipal d’Informació al Consumi-
dor) de l’Ajuntament o a l’Agèn-
cia Catalana del Consum. 

Per tant el comerciant pot
triar entre respondre ell mateix a
la reclamació del client o, per tal
de demostrar independència i
voluntat d’imparcialitat, fer-ho
mitjançant el Defensor del Client. 

Fins al moment, des del de-
partament del Defensor del client
s’han gestionat 50 casos –30 d’un
mateix establiment però a 30
clients diferents– i s’han resolt tots
de manera pacífica i amb l’ac-
ceptació d’ambdues parts. Se se-
guirà facilitant el contacte i l’en-
tesa entre consumidor i establi-
ment i informant sobre els dife-
rents drets i deures dels diferents
actors implicats. 

Per contactar amb el Defensor
del client: defensorclient@ei-
xosbcn.org.

“La percepció de seguretat ha millorat
per la complicitat ciutadana i del comerç”

Joan Carles Molinero / Cap dels Mossos de la Regió Policial de Barcelona

Una reunió entre Molinero i la junta de la Fundació el passat mes de maig

El Defensor 
del Client
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L’arribada del cotxe elèctric va
suposar un canvi de paradigma en
la indústria del motor. Però ara pot
ajudar a fer un pas més enllà en el
camp de la sostenibilitat, ja que és
un dels elements centrals de l’a-
nomenada e-Casa o llar eficient
endollada al vehicle elèctric. 

Es tracta d’una innovació pio-
nera en l’àmbit europeu promogu-
da per l’Institut Català d’Energia
(ICAEN), que depèn de la Generali-
tat, amb la col·laboració de Pana-
sonic, SUD, el Clúster d’Eficiència
Energètica de Catalunya (CEEC),
Nissan i Ampere que recrea un ha-
bitatge autosuficient –energètica-
ment parlant– que fa servir el vehi-
cle elèctric com una font d’alimen-
tació. L’e-Casa, a més, té equips per
generar energia solar, consta d’un es-
pai que simula una casa amb tots els
seus electrodomèstics i ofereix un
punt de ‘connexió intel·ligent’ per al
cotxe elèctric. 

D’aquesta manera, l’automò-
bil deixa de ser només un mitjà de
transport i esdevé també un ele-
ment capaç de subministrar ener-
gia a la xarxa domèstica per a l’ús
dels seus habitants, ja que el fet de
tenir-lo connectat a la casa fa
que no només rebi energia, sinó

que també la pugui subministrar
en cas que de necessitat. Amb tot,
es tracta de demostrar que l’e-
nergia pot ser bidireccional i abas-
tir unes bateries amb una càrrega
que pot anar de la casa al cotxe i
del cotxe a la casa.

Qui vulgui conèixer de pri-
mera mà aquesta innovació tèc-
nica podrà visitar-la a la Fira Re-
habilita, que se celebra els dies 8
i 9 al passeig Lluís Companys.
L’activitat estarà dinamitzada amb

recreacions d’actors, els quals
mostraran, mitjançant la inter-
pretació d’escenes quotidianes,
com funciona aquest habitatge.

OBERTA A TOTHOM
La Fira de la Rehabilitació és una
mostra popular amb empreses
que ofereix un ampli ventall d’in-
formacions per als ciutadans, amb
l’objectiu d’explicar-los com po-
den rehabilitar casa seva per fer-
la més confortable i eficient ener-
gèticament. Un esforç que a la llar-

ga genera un estalvi econòmic im-
portant.

El format de la fira, que està
oberta a la participació de 
tothom, és el d’una gran festa
popular orientada a la ciutadania,
en la qual, d’una manera lúdica, es
farà pedagogia sobre com avan-
çar cap a una casa eficient, cosa
que, de retruc, té beneficis en
l’espai públic de les ciutats. 

ASSESSORAMENT
En els diferents estands que s’hi
instal·laran els visitants podran
trobar fabricants, distribuïdors i
empreses especialitzades en no
només l’eficiència energètica, sinó
també en àmbits com la rehabili-
tació d’estructures, façanes i co-
bertes, el tractament d’humitats
o millores d’accessibilitat, entre al-
tres. Aquestes consultes es podran
fer en un espai obert on es farà
l’assessorament pertinent tant
als professionals com a les famílies.

Les activitats i tallers que abor-
din els beneficis de la rehabilita-
ció en la millora de la qualitat de
vida es faran a un ‘Village’ que s’ins-
tal·larà durant la fira. 

Tot plegat, petites accions que
serveixen per conscienciar la ciu-
tadania i les empreses i que poden
permetre avançar cap a un model
de vida més sostenible. En aquest
sentit, l’e-Casa serà un dels prin-
cipals atractius de la fira.

La casa del futur
» Presenten l’e-Casa, una llar energèticament autosuficient connectada a un vehicle elèctric

» Aquesta innovació es podrà visitar a la Fira Rehabilita, el 8 i 9 d’octubre al passeig Lluís Companys

Redacció
BARCELONA

Una imatge virtual del concepte de l’e-Casa, amb el vehicle elèctric i els generadors d’energies renovables. Foto: Generalitat

ESTALVI4L’adveniment de l’e-
Casa pot marcar un abans i un des-
prés en l’àmbit de la sostenibilitat.
No només perquè pot generar
energia de manera autosuficient,
sinó perquè també pot servir com
a impuls del cotxe elèctric, el qual té
beneficis directes en el medi am-
bient, ja que es redueixen les emis-
sions de CO2. En aquest sentit, fer
servir el cotxe elèctric també ajuda
a reduir la dependència energètica
actual dels derivats del petroli i es
dóna suport i consolida un sector in-
dustrial que aposta per la innovació.

Uns beneficis, tanmateix, que no

es queden en l’aspecte mediam-
biental, ja que la mobilitat elèctrica
també permet l’estalvi econòmic. En
concret, l’impost de matriculació
d’aquests vehicles és gratuït i tam-
poc paguen els peatges de les au-
topistes de la Generalitat –ecoviaT–,
entre altres. Per altra banda, i en el
marc de l’e-Casa, un automòbil elèc-
tric afavoreix l’autoconsum, en estar
connectat a una casa que genera
energia per si sola amb fonts d’e-
nergia renovable. 

Per tot plegat, la mobilitat elèc-
trica és la clau per dur a terme la tran-
sició cap a un model energètic net.

Més enllà de la sostenibilitat

“És un projecte pioner

a Europa i promogut

a Catalunya”

Comerç en Línia
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Esports

Compte enrere per a una nova
edició del Correbarri. Dimarts
passat l’Antiga Fàbrica d’Estre-
lla Damm es va vestir de gala per
acollir la presentació d’una nova
edició d’aquesta cursa. A més,
durant l’acte es va fer públic
que l’actriu Georgina Latre serà
la padrina del districte.

El repte per als cortsencs,
igual que per a la resta dels atle-
tes, serà trencar l’hegemonia de
Sant Martí, el districte que ha
aconseguit la victòria per equips
en les quatre edicions que s’han
disputat de la prova fins ara.

La prova es disputarà aquest
diumenge al matí i constarà
d’un circuit de 10 quilòmetres
que recorrerà bona part del dis-
tricte de Ciutat Vella i del Port de
la ciutat. Avui és l’últim dia en el
qual es podrà completar el pro-
cés d’inscripció.

Altres padrins que no es per-

dran la cursa seran el periodis-
ta Jordi Basté (Horta-Guinardó),
l’actor Cesc Casanovas (Eixam-
ple), la cantant Sara Pi (Sants-
Montjuïc) o l’escriptor Víctor
Amela (Sant Martí).

TORNA EL QUILÒMETRE
Per altra banda, però també
diumenge, se celebrarà la 13a
edició del Quilòmetre de les
Corts, una de les curses més
emblemàtiques del districte.

El Barcelona Atletisme Club
i el  Centre Esportiu Municipal
les Corts organitzen aquesta
prova, que es disputarà a la tra-
vessera de les Corts, en el tram
comprès entre Numància i Va-
llespir. Les curses començaran a
les 10 del matí amb les proves ca-
dets i s’allargaran durant tot el
matí amb els infantils, alevins,
benjamins, veterans, diferents
curses per parelles i les proves
per als atletes d’alt nivell.

Latre lluirà el vermell cortsenc aquest diumenge. Foto: Correbarri 

Georgina Latre serà la padrina
del districte al Correbarri

Redacció
LES CORTS

AGENDA QUINZENAL
agenda@comunicacio21.com

DILLUNS 24 D’OCTUBRE
19:30 Un dels mestres de la guitarra, el nord-

americà Paul Gilbert, presentarà els temes del
seu disc en solitari, I can destroy, al districte.
/ Sala Bikini.

DIVENDRES 14 D’OCTUBRE
12:00 Primera sessió d’un curs d’un mes i mig

de durada anomenat Cuina saludable de
tardor, un taller on es cuinarà amb aliments
d’aquesta estació. / Centre Cívic Can Deu.

DIVENDRES 21 D’OCTUBRE
18:30 Tercera sessió del taller trimestral Bene-

ficis del te, un curs que incideix sobre totes les
varietats que existeixen d’aquesta beguda i les
seves propietats. / Centre Cívic Can Deu.

FINS AL 28 D’OCTUBRE
Tot el diaBarcelona, ciutat de concerts és el nom

de l’exposició en la qual Jordi Montserrat mos-
tra que en només un dia a la ciutat hi ha molts
més concerts que en un any a molts pobles
del país. / C. C. Joan Oliver - Pere Quart.

FINS AL 28 D’OCTUBRE
Tot el dia Valle Aguilar presenta l’exposició Hue-

llas, una col·lecció que mostra el resultat de
l’empremta humana i animal a la natura. /
Centre Cívic Can Deu.

DISSABTE 15 D’OCTUBRE
11:00 Juguem amb la farina! és el nom d’aquest

taller monogràfic per a nens i nenes d’entre
4 i 8 anys en el qual es faran i es farciran mas-
ses de pizza. / Centre Cívic Can Deu.

DIVENDRES 21 D’OCTUBRE
18:00 3D design & printing és el nom d’un ta-

ller trimestral organitzat per Creator Street
que vol potenciar la creativitat dels més pe-
tits. / C. C. Joan Oliver - Pere Quart.

DIUMENGE 16 D’OCTUBRE
10:00 Un any més, el Barcelona Atletisme

Club, amb la col·laboració del CEM les Corts,or-
ganitzarà la tretzena edició del Quiòmetre de
les Corts.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Com cada dimarts de mes, el Centre Cí-
vic Josep Maria Trias i Peitx serà l’es-
cenari d’una sèrie de partides al popular
joc de taula Scrabble. / Centre Cívic Jo-
sep Maria Trias i Peitx.

Les partides a l’Scrabble tornen
al C. C. Josep Maria Trias i Peitx

Dm. 25 d’octubre a les 19:00

Cristina Vidal-Martí, doctora en psi-
cologia i educadora social, coordina-
rà l’activitat monogràfica anomenada
Entrena la teva memòria. / Biblioteca
Miquel Llongueras.

Arriba el curs monogràfic
‘Entrena la teva memòria’

Dm. 18 d’octubre a les 19:00

El Joventut rep la visita
de l’Arxil de Pontevedra
Dg. 16 d’octubre a les 13:00

El manantial, una pel·lícula de King Vi-
dor, serà el pròxim títol seleccionat per
al Cicle de cinema per a gent gran. /
Centre Cívic Tomasa Cuevas.

‘El manantial’ arriba al 
Centre Cívic Tomasa Cuevas

Dc. 19 d’octubre a les 17:00

Partit corresponent a la tercera jornada
de la Lliga Femenina 2 entre el Joventut
les Corts i el CB Arxil de Pontevedra. /
Pavelló de l’Illa.

Futbol sala | L’UBAE perd el segon partit contra l’Acció Sant Martí 
Segona derrota del curs. El Les Corts UBAE va tancar la cinquena jornada de la Lliga juvenil

nacional de futbol sala perdent dissabte passat al Bon Pastor contra l’Acció Sant Martí (5-2). Amb
aquest resultat l’equip baixa a la vuitena posició amb 7 punts i es prepara per afrontar una de les

setmanes més exigents del curs, amb doble partit contra el Mataró (demà) i el Montcada (dissabte).

El Polo consolida la primera
plaça apallissant el Taburiente
HOQUEI HERBA4L’RC Polo va
de debò. L’equip de Carlos García
Cuenca va consolidar la seva con-
dició de líder diumenge passat
contra el Taburiente (8-0).

El Polo va anotar dos gols a
cada quart contra els grancanaris,
que a dures penes podien aturar
el recital ofensiu dels cortsencs.
Lleonart per partida doble, Ibarra,
Boart, Piera, Casasayas, Reyné i
Coll van ser els golejadors en una

matinal memorable al camp
Eduardo Dualde. L’equip voldrà
prolongar la seva bona dinàmica
diumenge, quan visitarà el camp
de l’Atlètic Terrassa.

Per la seva banda, el sènior fe-
mení viu un moment diametral-
ment oposat. L’equip va perdre
diumenge passat contra el CD
Terrassa (2-0) i haurà de buscar
la primera victòria del curs aquest
dissabte a casa contra el Pozuelo.

El Joventut pateix la primera
derrota del curs a Lleó

BÀSQUET4No va poder ser. Un
mal primer quart (saldat amb un
parcial de 31-18) va ser una llo-
sa massa pesada per al Joventut
en el primer partit del curs a do-
micili, dissabte passat contra el
CB Aros a Lleó (79-65).

Les cortsenques van estar
molt desencertades en l’inici del
partit al pavelló de San Esteban
i l’Aros va aprofitar per agafar
distància, una renda que les de
Sergio Manzano no van poder

capgirar el resultat. Les caste-
llanes van marxar al descans
guanyant per 14 punts (52-38) i
van saber mantenir aquesta di-
ferència fins al final. Nerea Gar-
mendia, amb 24 punts i 5 rebots,
va ser la millor jugadora del Jo-
ventut a Lleó.

Les de Sergio Manzano vol-
dran passar pàgina després d’a-
questa derrota i aquest diu-
menge a la 1 rebran la visita del
CB Arxil de Pontevedra.



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17
23 | línialescorts.cat11 octubre 2016



11 octubre 2016
| 24 línialescorts.cat Pròxima edició: 26 d’octubre


